
Punktkilderapport og de mange fejl.
Knud Jeppesen juni 2023.

Kommentarer og beviser på at data i Punktkilderapporterne er meget upålidelige når der kan findes så mange fejl og uoplyste mængder, indhold og fejlagtige

indberetninger. Alt sammen uden at der forekommer sanktioner over for hverken kommuner eller forsyningsselskaber. INGEN sanktioner af nogen art.

Det er også MEGET misvisende, at der som baggrund for de nye vandplaner KUN bruges tal for TØRKEÅRET 2018. Det mindste må da være at tage gennemsnit

af 2017 (normalt år) - 2018 (tørt år) og 2019 (vådt år). Alt andet er manipulation. Efterfølgende sider viser en masse kommuner der ikke har styr på data og

slet ikke oplyser de udledte mængder korrekt. Hvis der behov for flere kommuners tal er det også muligt. God læselyst.
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Kalundborg.
Fra aktindsigt Kalundborg kommune:

Hej Knud

Nedenfor har du et opdateret skema, som skal tages med forbehold.

Udgangspunktet for målingerne fra 2017-2022 på Fuglede og Eskebjerg er målinger (elektrisk puls), som angiver, hvornår og hvor længe der er et overløb/bypass på
renseanlæggene. Målingerne siger ikke noget om mængderne og kan heller ikke konverteres/omregnes til vandmængder. Disse målinger kan endvidere være fejlbehæftede, da
f.eks. snavs og lignende kan sættes sig fast imellem de elektriske pulser og give et falsk signal. Og de slet ikke med i PULS

Jeg er blevet vidende om, at der på Fuglede Renseanlæg er blevet opsat flowmåler i 2020. Jeg har derfor indsat flowdata fra Fuglede Renseanlæg fra 2020-2022. Ud af det flow,
der er registreret som overløb/bypass, er der en mindre del, som ikke er overløb, men et tilbageløb fra udløbet, når vandet ikke har kunnet komme hurtigt nok væk.

Som det fremgår af skemaet, er bypass på Fuglede Renseanlæg forholdsvis højt sammenlignet med vores andre renseanlæg. En væsentlig forklaring på dette skyldes et højt
indløb i renseanlægget af såkaldt uvedkommende vand, som ”optager” kapaciteten i kloakkerne og på renseanlægget, så der er mindre plads til regnvand og spildevand. Bl.a. er
der i oplandet til Fuglede Renseanlæg koblet en del markdræn på kloakkerne, hvorfor renseanlægget modtager store mængder drænvand. Det er ikke tilladt at koble markdræn
på kloak, og forsyningen har selvfølgelig en interesse i, at disse dræn frakobles.

Jeg kan oplyse, at vi er i gang med et projekt, hvor en del af markdrænene frakobles kloaksystemet og ledes direkte til vandløb. Endvidere er der planen, at Fuglede Renseanlæg
skal nedlægges og spildevandet føres til Ornum Renseanlæg.  
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Har du spørgsmål til ovenstående og dataene, er du meget velkommen til at kontakte mig. INGEN AF DISSE TAL ER MED I PULS OVER DE SENESTE 5 ÅR!
LANGT OVER 100.000 M3 OG NOGLE MIINUTTER.

Overløb 2017 jun-dec 2018 2019 2020 2021 2022  

Kalundborg 45220 43390 102870 68300 42650 34410 m3/år

Ulstrup
Ikke mulighed for overløb på
renseanlæg       

Viskinge 202 96 116 112 749 124 m3/år

Havnsø
Ikke mulighed for overløb på
renseanlæg       

Eskebjerg 0 0 2530 19554 579 2542
Minutte
r

Fuglede 8056 20570 45484 42523 13500 18319
Minutte
r

   52763 50199 69000 m3/år
Tjørnelund
e 0 0 35 23 0 21 m3/år

Ornum 0 0 0 0 0 0 Timer/år

Med venlig hilsen
 

3



Nikolaj
Mikkelsen
Miljøplanlægger
Mobil 51 53 94 70
Email: nimi@kalfor.dk

    

     

Kalundborg Forsyning A/S
Dokhavnsvej 15 
4400 Kalundborg
Tlf.: 59 57 17 00
www.kalfor.dk

 

   

 

Helsingør.
Fra aktindsigt Helsingør kommune:

Kære Knud Jeppesen
 
Forsyning Helsingør har modtaget din anmodning om aktindsigt og giver dig i nedenstående fuld aktindsigt i det adspurgte.
 
Du har ved mail af den 25. maj 2023 anmodet om:
 

1. Jeg vil hermed gerne bede om aktindsigt i kommunens/forsyningens renseanlægs overløb/bypassmængde af urenset spildevand for de foregående 5 år samt
udløbssted/navn oplyst i PULS. 

Ad. 1.  overløb/bypass mængder af udledningen af urenset spildevand de foregående 5 år er:
 

Dette er PULS for 2019 og 2020 fra Helsingør. Som det ses, er de oplyste bypass ikke med i de 2 år og derfor heller ikke de andre år. LANGT OVER 1 MILL M3

FOR DE 5 ÅR.
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Varde kommune spildevand.
Knud Jeppesen dec. 2022.

Et godt eksempel på hvad der sker efter at Miljøstyrelsen har påpeget, at forsyningsselskaberne selvfølgelig skal oplyse om overløb fra selve renseanlæggene.

Eller som det hedder BYPASS. Det har rigtig mange kommuner ikke har gjort tidligere. Se Varde her.

Fra 2014-18 er H_U5.2 opgivet til en lille mængde. Af en mærkelig grund ændres koordinaterne på det samme punkt i 2018 og nu er der pludselig 5 x så meget.

Det er et renseanlæg i en mindre by Nordenskov øst for Varde. Så den mængde har sandsynligvis også udledt de andre år?

Og i 2019 lidt mere men i 2020 er der så sat flowmålere på og nu er der pludselig 10 gange så meget. 625.000 m3

Og vupti - så er renseanlægget i Varde by også kommet på med bypass -det er lige 265.000 m3 mere. Den har ikke været på de tidligere år, men der har vel været

den samme form for overløb. Så næsten 1 mill m3 ekstra fordi bypass også skal regnes med!!!
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Vejen kommune har i 5 år (2015 til 2020) kun oplyst overløbsmængden på 1 ud af 56 overløbsbygværker!!

Alle tal er fra PULS – databasen, hvor kommunerne har pligt til at oplyse alle mængder og indhold af overløb af spildevand.

I de 5 år er oplyst ca.5000 til 7.000 m3 som samlet overløbsmængde fra fælleskloakeret urenset spildevand direkte ud i naturen fra hele Vejen kommune.

I 2020 er oplyst 635.000 på de samme 56 steder. Miljøstyrelsen har påklaget disse ulovligheder over for Vejen kommune flere gange uden virkning.
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Som det ses, er spildevandsmængden pludselig ca. 100 gange større! Og kvælstofmængden er 500 gange større end oplyst!

Da den totale udledte mængde kvælstof fratrækkes det kommunerne har oplyst (punktkilder) og resten beregnes som landbrugets bidrag, vil den uretfærdigvis

blive højere for landbruget og derved vil landbruget blive pålagt N reduktioner og sanktioner, som reelt er kommunernes uoplyste udledninger. Vel at mærke

uden kommunerne pålægges nogen former for sanktioner.

Aalborg.
Fra aktindsigt Aalborg kommune:
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Når der søges i PULS for 2019+2020+2021 på Aalborg vest og Aalborg øst fremkommer der kun 1 bypass – Aalborg øst 2021!!

Alle de andre overløbsmængder er ikke oplyst – Aalborg vest findes slet ikke!!!!!!!! STORE MÆNGDER DER IKKE OPLYSES.
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Kolding.
Fra aktindsigt Kolding kommune:

Til Knud Jeppesen

Tak for din anmodning om aktindsigt i udledninger fra BlueKolding renseanlæg.

Det umiddelbare svar på dit spørgsmål er nul. BlueKolding har ingen udledninger eller bypass af urenset spildevand fra nogen af vores fem renseanlæg. Det spildevand, der i
nogle tilfælde med kraftig, vedvarende regn, bliver udledt som bypass, er altid mekanisk renset og såkaldt forklaret. 

Det er altså den biologiske del af rensningen, som bliver by-passet i de tilfælde, hvor indløbet på renseanlægget overstiger anlæggets såkaldte hydrauliske kapacitet. Denne
bypass-funktion findes kun på vores centralrenseanlæg i Agtrup, hvor langt størstedelen (ca. 75 %) af de ca. 15 mio. m3 regn- og spildevand, som BlueKolding renser hvert år,
løber til. De øvrige fire renseanlæg har ikke en bypass-funktion. Der styres indløbet i stedet via sparebassiner.

Nedenfor er en opgørelse over vores indløbsvandmængder og fordeling af dette på hhv. biologisk og mekanisk rensning de seneste fem år på centralrenseanlægget i Agtrup.
Udløbet af alt vand sker via vores udløbsledning til Lillebælt. Bypass-mængden af mekanisk renset spildevand finder du i kolonne 4.  

Hvis du har yderligere spørgsmål eller gerne vil have uddybet
oplysningerne, er du velkommen til at kontakte os igen. Vi tilbyder også gerne et møde om forholdene og de tiltag, vi gør, for at minimere bypass af mekanisk renset spildevand
og forbedre vandmiljøet rundt om Kolding. Vi anser hermed din anmodning om aktindsigt som opfyldt. Rigtig god weekend.

Connie Brix
Direkte: +45 76 36 36 31
Mobil:   +45 29 12 71 56 E-mail:  cobr@bluekolding.dk

Som det ses, er alle de gule tal i kolonne 4 bypass og MST siger, at Koldings undskyldning med at det er lidt renset ikke gælder. Det er bypass.
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Herunder PULS for Kolding 2019+2020+2021 med søgning på de største overløb. Ingen af de 5 års bypass er oplyst!!!!!!!

Bemærk at der står MST og der røde tal. Det betyder at Kolding ikke har indsendt tal i de pågældende linjer og derfor udfylder MST selv tallene med

standardmål. Total upålideligt!

Her ses den samlede udledning fra Kolding i PULS for 2019+2020+2021.

2020 oplyser Kolding, at der i alt udledes 477.693 – men ikke de 1.889.023 m3 der ledes direkte ud i bypass! Kæmpe uoplyst mængde!! I alt 2.366.715 m3
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Herning.
Fra aktindsigt Herning kommune:
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Her ses de største udledte mængder fra PULS 2019+2020+2021. Som det ses, er i hvert fald de store mængder bypass fra Herning renseanlæg IKKE med.

Bemærk, at der står MST og der røde tal. Det betyder at Herning ikke har indsendt tal i de pågældende linjer og derfor udfylder MST selv tallene med

standardmål. Total upålideligt!

Bemærk, at for de største overløb er der oplyst, at indholdet er renere end det der renses. (røde streger)

Her ses den samlede udledning fra Herning i PULS for 2019+2020+2021. Det er store mængder der ikke er oplyst!!!
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Beregning af bypass Middelfart renseanlæg.
Knud Jeppesen april 2023.

Fra aktindsigt Middelfart Spildevand: disse voldsomme overløbsmængder er ikke indberettet til PULS. Efter miljøministeren blev gjort opmærksom på fejlen er

de, som det ses, begyndt at indberette fra 2021. Men voldsom forurening uden sanktioner. Bemærk 1,5 år hvor flowmåleren ikke har virket – men hvad - der sker

jo ikke noget ved det!

Fra PULS – 2019+2020+2021. Kun oplyst i 2021.

Samlet mængde oplyst af Middelfart de sidste 3 år – ses tydeligt at bypass 2021 er kommet med. Så Middelfart har hele tiden udledt dobbelt så meget som

oplyst. Uden sanktioner. Og så er der det fra de 4 andre renseanlæg som heller ikke er med!!!! (Se næste side).
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2 andre renseanlæg der kun måler overløb i minutter. Prøv bare at gange med 10 l pr minut – voldsomme mængder uoplyst! Og de 2 sidste renseanlæg ved man

slet ikke noget om hverken i tid eller mængde!!!!
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Svar fra aktindsigt:

Hej Knud
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Mange tak for snakken. Som nævnt i telefonen så er situationen den at Brenderup har kørt uden overløb. Vi har dog fundet et gammelt afproppet overløb, som vi

er ved at køre måling på, om der ville være overløb. I Nr. Åby er der et overløb, som vi har fået monteret overløbsregistrering på. Begge disse anlæg er under

indkøring af målere.

Det er rigtig at Ejby og Gelsted måles i tid. Det er desværre ikke muligt at gange en faktor på minutterne. De er begge inde i planerne for en bedre måling. Men

desværre bliver Rom, eller Middelfart spildevand, ikke bygget på en nat😂

Som jeg nævnte i telefonen, vil jeg lige prøve at undersøge nærmere med tilladelsen i Ejby

Med venlig hilsen

Henrik Moesgaard 
Driftschef

Telefon: +45 63 44 44 44
Direkte: +45 63 44 44 68
Mobil:  +45 21 17 31 44
E-mail: hmo@middelfartspildevand.dk

Strandvejen 100
5500 Middelfart
www.middelfartspildevand.dk

Fra: K. Jeppesen <Knud@jeppesen-agro.dk>

Sendt: 13. marts 2023 22:32

Til: Henrik Moesgaard <hmo@middelfartspildevand.dk>

Emne: SV: Aktindsigt

København.
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De store renseanlæg i Kbh. Lynetten og Damhusåen. Bemærk de kæmpestore overløbsmængder på 2,6 mill og 1,4 mill m3 = i alt 4 mill m3.

Men da det er MEGET koncentreret og store mængder organisk stof i uden det medtages i den samlede vurdering er tallene misvisende.

Så reelt er den udledte mængde nærmere 20 -22 mill m3 med det samme indhold som der standard regnes med i den samlede udledning af urenset

spildevand!!!

Hvis tallene for udledning havde været som standard skal der stå 180 -30 -12 -2 i de sidste kolonner som der gør i de fleste andre steder. Så det tallene er over

betyder større indhold pr m3.

BI5 fra Lynetten er 7 gange højere x 1.355.553 m3 = ca. 10 mill m3 standard udledt i stedet for 1,3 mill m3 !!!!!!
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Københavns kommune spildevand.
Knud Jeppesen juni. 2022.

Dette er overløbstal PULS-databasen som kommunerne har pligt til at indberette deres overløbstal til.

Tal viser fælleskloakeret urenset spildevand fra 2014 -2018. De blå er det der er indberettet -de grønne er det de mængder der skulle være oplyst i forhold til

MST´s normtal, og de gule er så den mængde næringsstoffer der er udledt mere end disse tal. Dette er specielt for København da det de udleder, er der meget

mere slam med i udledningerne fra Lynetten og især Damhusåens renseanlæg– dvs. der er 3-5 gange så meget organisk stof(lort) i grundet manglende kapacitet

på renseanlæggene! De gule felter er større end de grønne som er standard. (se farve/kolonneforklaring på de sidste sider)

Voldsom store udsving i mængder!

19



Tal for 2019-2021 fra den nye PULS 2.0. bemærk at antallet af overløbsbygværker falder og stiger igen -tegn på at nogle har været forkert oplyst i 2020. Ligeledes

er mængder meget svingende -helt tydeligt at der mangler indberetninger for 2020. Som så mange andre steder uden sanktioner. Bemærk rekordhøj udledning i

de nye 2021 tal – altså går det den forkerte vej.

Dertil skal lægges Gentofte kommune som leder spildevand fra 80.000 mennesker ned til Lynetten som overbelastes fra 2-300.000 mennesker i forvejen.

Så Gentofte smider lige 1.5 mill m3 ud ved Charlottenlund i et enkelt overløbssted!!! Ud over de 300.000 andre m3.

Se i øvrigt på skema – alle tal ender 2 til 5 nuller. Det er altså sjussede tal -en beregning vil ALDRIG ende på disse runde tal. Og de ½ steder er oplyst med 0 m3.

Hvert år. UTROVÆRDIGE TAL
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8 mill m3 svarer til 22.000 m3 spildevand direkte ud i Øresund om dagen eller ca. 1000m3 spildevand i TIMEN året rundt.

Svarer til 600 lastbiler om dagen. ( hvis de holder i en lang række fylder de 11 km. - hver dag)
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Dette er overløbstal PULS-databasen som kommunerne har pligt til at indberette deres overløbstal til. Tal viser separatkloakeret spildevand fra 2019 -2021.

Separatkloakeret er med det de kalder ”rent” regnvand. Bemærk at det er store mængder og mange steder, og derved er mængden af næringsstoffer og organisk

stof meget højere her. Så rent er det ikke! Når der skal forbruges over 2-3000 TONS ilt om året, må det da alt andet lige medvirke til iltsvind!

Dette er fra separatkloakeret. Bare for at vise kæmpe upålidelighed igen. Fejl i antal grundet ingen indberetninger. Der er 388 udløbssteder men kun mængde

på de 25 stk. Altså 363 stk. opgivet med 0 m3 i udløbsmængde!! Voldsom store mængder næringsstoffer udledt uden at de er oplyst!

Til sammenligning er vist separatudledning fra Aarhus og Aalborg med dobbelt så mange steder men 5 - 10 gange så store udledningstal. Det kan simpelthen ikke

være rigtigt
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Dette viser overløb for de 2 renseanlæg 2014 til 2018. Store mængder og mærkelige ”runde” tal og fejl. Upålidelige tal.

2014 til 2018. Alle de øvrige overløbssteder har også voldsomme mængder som aldrig når til renseanlægget. Blå V betyder at indhold er ok i forhold til standard.

23



2019: Bemærk antal overløb for de 2 renseanlæg – 105 og 112. Det svarer til 2 gange om ugen!

Mange af de andre steder er med meget mindre mængde trods det at 2018 var tørkeår og 2019 var rekord nedbørsår!!

24



25



2019:Dette bare for at vise, at den mindre mængde NEMT kan skyldes, at over de halve steder er indberettet med 0,0 m3 i overløb. LYDER USANDSYNLIGT
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2020: Igen mængden på de samme steder er meget lav i forhold til tidligere.
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Dette er fra separatkloakeret. Bare for at vise kæmpe upålidelighed igen. Fejl i antal grundet ingen indberetninger. Der er 388 udløbssteder men kun mængde

på de 25 stk. Altså 363 stk. opgivet med 0 m3 i udløbsmængde!! Voldsom store mængder næringsstoffer udledt uden at de er oplyst!
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Fredensborg spildevand.
Knud Jeppesen juni 2021

Dette er nedbørsdata for Fredensborg de sidste 10 år. Bruges til at vise at påstande om klimamæssige stigende nedbørsmængder er bare almindelige udsving.

Ligeledes bør overløbsmængder afspejle nedbørsmængden for de enkelte år.
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Overløbsstal for fælleskloakeret i 2019 + 2020. Ser tilforladeligt ud med små mængder trods ca. 60 overløbssteder. Især 2020 er meget lave med kun 36 kg N og 4

kg P for 62 steder i en hel kommune????? Også mærkeligt at i 2020 er der pludselig 4 steder mere – de fleste forbedrer anlægget og nedlægger steder. Mon ikke

de 4 steder også har været der i 2019 og de tidligere år????

Og dog for i 2018 er der kun opgivet 25 overløbssteder, men stadig kun med 12 steder med mængde!

Og på GIS kortet er opgivet 26 steder. Kommunen har pligt til at GIS kort og PULS data stemmer overens!
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MEN……………

I 2019 er der kun indberettet tal for 12 af de 58 steder. Og indberettet med så lave indhold af næringsstoffer at det betragtes som renere end det der kommer ud

af renseanlægget!
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2020 er kun 10 af 62 steder indberettet med tal. Resten med 0,0 m3. Dette kan ikke lade sig gøre fordi når mængden ikke er flowmålt skal den beregnes ud fra

det befæstede areal der er tilsluttet overløbsstedet ganget med den aktuelle årsnedbør. Det simuleres i modeller og den kan også simulere hvor mange overløb

der vil være på et år.
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Her vises de samme overløbssteder for 3 år med 2018 som var tørkeår. Men mængderne er usædvanligt lave i 2020 med normalnedbør???
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Dette er indberettede tal for separatkloakerede overløbssteder. Ser er der tal på alle 145 steder -så det kan man godt finde ud af at beregne alle år og med det

rigtige indhold. Tankevækkende at man så ikke har styr på dem med urenset spildevand i fra fælles! Bemærk den store mængde N og P der udledes her – især i

forhold til fælleskloakeret.

Dette for at vise Nivå renseanlæg og at det overløbssted der markeret som tilhørende stedet er indberettet med 0 m3. Utroligt hvis der aldrig er overløb/bypass

herfra. Hovedparten af renseanlæg har overløb i løbet af året.
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Denne er jo total misvisende når Forsyningen kun indberetter en brøkdel af det de udleder.

Så folk bader i meget mere lort end de får at vide.
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